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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Ordinària                                                                       Dijous, 26 de febrer de 2009 
Acta núm. 2                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sr. 
MARCEL·LÍ REYES VIDAL, Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de febrer de dos mil nou, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, deu minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 1 de data 29 de gener de 2009.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
del Sr. Edu Jodar Larena, en representació de Comissions Obreres del Baix Llobregat i en 
substitució del Sr. José M. Ginés Guerrero, com a membre del Consell Municipal de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, òrgan de participació que amb aquesta modificació i a partir 
d’aquest acord queda constituït per les següents persones:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
Sr. Benet Castillejos Segura (Grup del PSC). 
Sr. Jacinto Poch Homdedeu (Grup del PPC). 
Sr. Pere Balaguer Alaball (Grup d’ERC). 
Sra. Christina Moreno Eddy (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Joaquim Casas Sanfeliu (Grup de CiU). 
Sr. Antonio Peña Ramos (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
Sr. Edu Jodar Larena (CCOO Baix Llobregat) 
Sr. Baltasar Santos Fernández (UGT Baix Llobregat). 
Sr. Josep Maria Servent Vidal (PIMEC Baix Llobregat). 
Sr. Miquel José i Grau (Unió de Pagesos). 
Sr. Salvador Bernadó Súria (Cooperativa Agropecuària del Baix Llobregat). 
Sra. Rosa Cardenete Gago (Consell Municipal de Comerç). 
Sr. Marc Andrés Casanovas (Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural). 
Sr. Miquel Barceló García (Universitat Politècnica de Catalunya). 
Sr. Pau Navarro Espinar  (Grup ecologista QUERCUS). 
Sr. Andreu Muñoz Blay (Associació per la Defensa Forestal). 
Sr. Jordi Pons Otálora (Unió Muntanyenca Eramprunyà). 
Sr. Damià Muñoz Moreno (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Albert Torras Pérez (Entitat Metropolitana del Medi Ambient). 
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
Sr. Manuel Gómez Reyes. 
Sr. José Robledo Villar. 
Sr. Miguel Cobo Pedrosa. 
Sra. Ana Belén Cañizares del Rey. 
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3 - SUBHASTA PER A L'ADJUDICACIÓ DE LA CONCESSIÓ
ADMINISTRATIVA DE L'ÚS PRIVATIU DE L'ESPAI DE DOMINI PÚBLIC 
PER A L'EXPLOTACIÓ --A RISC I VENTURA DEL CONCESSIONARI-- DE 
QUIOSCS PER LA VENDA DE DIARIS I REVISTES 

 (Adjudicació definitiva) 
 
3.1) - PRIMER.- Adjudicar a la Sra. PILAR ALAMILLO SUÁREZ, mitjançant subhasta 
publica, la concessió de l'ús privatiu de l'espai de domini públic que es delimita en el plànol obrant 
en l'expedient (espai situat a la Plaça de l’Església Passeig Maragall), per a l'explotació -al seu 
risc- d'un quiosc de venda de periòdics i revistes. 
 
El termini de la concessió es fixa en cinc anys, des de l’1 d’abril de 2009 fins el 31 de març de 
2.014). 
 
L'adjudicatari pagarà a l'Ajuntament, un cànon anual --modificat en funció de l'IPC-- de 9.000 
€, a ingresar per trimestre.  
 
Haurà també de complir les restants clàusules i condicions assenyalades en el plec aprovat per 
l'Ajuntament en sessió plenària el 18-12-2008. 
 
SEGON.- Requerir l'adjudicatari perquè, en el termini de quinze dies hàbils següents a la 
recepció de la notificació del present acord, acrediti haver constituït a la Tresoreria Municipal la 
garantia definitiva del contracte per import de 300 euros, així com haver efectuat el pagament 
de la meitat de l’import de l’anunci de la convocatoria publicada al BOP de data 9-gener-2009, 
que puja la quantitat de 267’84 € i que va a càrrec de cadascun dels dos licitadors adjudicataris.  
 
TERCER.- Procedir a la formalització de la concessió en document administratiu, llevat que el 
concessionari sol.liciti l'atorgament d'escriptura notarial (al seu càrrec), en el termini d'un mes des 
de l'efectivitat de la concessió, per a la qual cosa, així com per resoldre quantes qüestions es 
puguin plantejar, s'autoritza el senyor Alcalde o el Tinent d’Alcalde de Governació i Espai 
Públic, indistintament. 
 

---------- 
 
3.2) - PRIMER.- Adjudicar a la Sra. MONTSERRAT GIBERT SANZ, mitjançant subhasta 
publica, la concessió de l'ús privatiu de l'espai de domini públic que es delimita en el plànol obrant 
en l'expedient (espai situat a la Plaça Catalunya), per a l'explotació -al seu risc- d'un quiosc de 
venda de periòdics i revistes. 
 
El termini de la concessió es fixa en cinc anys, des de l’1 d’abril de 2009 fins el 31 de març de 
2.014). 
 
L'adjudicatari pagarà a l'Ajuntament, un cànon anual --modificat en funció de l'IPC-- de 9.010 
€, a ingresar per trimestre.  
 
Haurà també de complir les restants clàusules i condicions assenyalades en el plec aprovat per 
l'Ajuntament en sessió plenària el 18-12-2008. 
 
SEGON.- Requerir l'adjudicatari perquè, en el termini de quinze dies hàbils següents a la 
recepció de la notificació del present acord, acrediti haver constituït a la Tresoreria Municipal la 
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garantia definitiva del contracte per import de 300 euros, així com haver efectuat el pagament 
de la meitat de l’import de l’anunci de la convocatoria publicada al BOP de data 9-gener-2009, 
que puja la quantitat de 267’84 € i que va a càrrec de cadascun dels dos licitadors adjudicataris.  
 
TERCER.- Procedir a la formalització de la concessió en document administratiu, llevat que el 
concessionari sol.liciti l'atorgament d'escriptura notarial (al seu càrrec), en el termini d'un mes des 
de l'efectivitat de la concessió, per a la qual cosa, així com per resoldre quantes qüestions es 
puguin plantejar, s'autoritza el senyor Alcalde o el Tinent d’Alcalde de Governació i Espai 
Públic, indistintament. 

 
 

4 - ACORD PROVISIONAL  DE MODIFICACIÓ DE LA ORDENANÇA FISCAL Nº 1  
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ  PER A L’EXERCICI 2009 

 
PRIMER.- Aprovar, d’acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, l’expedient de modificació de l’Ordenança Fiscal nº 1 Impost sobre Béns 
Immobles  en el sentit següent: 
 
- Es modifica l’article 8è, punt 3 pel que fa al tipus de gravamen general per a béns urbans 
rebaixant l’increment del tipus de gravamen des del 4’5%, aprovat pel Ple de 23 d’octubre de 
2008, fins a l’1,6%, valor igual que l’IPC de Catalunya per a tot l’any 2008.              
 

“Art. 8è. Quotes i tipus de gravamen” 
 
Text actual: “3. El tipus de gravamen serà el 0’689 % quan es tracti de béns urbans;...”.   
 
Text modificat que s’aprova: “3. El tipus de gravamen serà del 0’670 % quan es tracti de 
béns urbans:....”. 

 
- S’afegeix el punt 2 a l’article “13è. Data d’aprovació i vigència” amb el text següent: 
  

“2. Havent-se efectuat en data 25 de febrer de 2009 la modificació, a l’article 8é punt 3, del 
tipus de gravamen que s’aplica als béns urbans, l’esmentada modificació tindrà efectes 
des del´1er de gener de 2009 i continuarà vigent mentre no se n’acordi la modificació o 
derogació expresses. 
  

SEGON.- Sotmetre aquest acord provisional d’aprovació d’aquest expedient de 
modificació de l’Ordenança fiscal nº1 Impost Sobre Béns Immobles a informació pública i 
audiència dels interessats, mitjançant la seva exposició en el tauler d’anuncis de la Casa 
Consistorial per un termini de trenta dies. L’esmentat termini començarà al dia següent la de 
la seva publicació en el Butlletí Oficial de la província, durant el qual podran ser examinats els 
expedients i els interessats podran presentar les reclamacions que estimin oportunes. Es 
publicarà, igualment, un anunci en un diari dels de major difusió de la província. 
 
TERCER.- Significar que, en el cas que no es presentin reclamacions, aquest acord, fins 
llavors provisional, s’entendrà definitivament adoptat. 
 
L’acord va ser aprovat per divuit  (18) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 
C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
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simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 

---------- 

La Sra. Raquel Sánchez va fer l’explicació de la proposta, indicant que es tractava de modificar 
l’article 8è., punt 3er. de l’ordenança fiscal núm. 1 (IBI) per a l’exercici del 2009, relatiu al 
tipus de gravamen, que passava a ser del 0,67 % en el cas de que fossin béns urbans, mentre 
que d’altra, la Sra. Sánchez va dir també que es feia un afegitó al punt segon de l’article 13, en 
el sentit d’indicar que aquesta modificació tindria efectes des de l’1 de gener d’enguany. 
 
 
Seguidament el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va prendre la paraula manifestant que 
saludava que finalment s’hagués pres aquest acord, atès que totes les forces de l’oposició ja ho 
havien demanat en l’aprovació del pressupost, assenyalant que el seu grup pensava que fins i 
tot es podria fer extensiva més enllà de l’IBI. 
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va indicar que el seu grup no votaria a 
favor de la proposta, però no perquè no entengués que no hi havia d’haver una reducció en 
l’impost de l’IBI, afegint que com molt bé havia apuntat el Sr. Reyes, això ja s’havia demanat 
anteriorment en el ple de pressupostos i en el de l’aprovació de les ordenances, sinó perquè 
aquesta reducció s’hauria de fer amb caràcter global i extensiva per a tots els impostos, taxes i 
preus públics, entenent a més que l’IPC final hauria de ser també el de l’Estat, que era de l’1,4 
%, i no el de Catalunya, de l’1,6 %. En tot cas, però, va dir el Sr. Llobet, tota vegada que això 
significava un esforç per part de l’equip de govern, i més en una època de crisis econòmica 
com la que ens tocava viure, el PPC no votaria en contra, sinó que en aquest cas, s’abstindria, 
tot i que seguirien demanant, i així ho havien traslladat a tots els moviments associatius de la 
ciutat, l’aplicació d’aquest 1,4 % per a tots els tributs municipals. 
 
La Sra. Raquel Sánchez va fer ús novament de la paraula, només per indicar respecte de la 
intervenció del Sr. Llobet que no s’havia de confondre aquest acord amb una reducció dels 
impostos, ja que en cap cas era així, de tal manera que la proposta no s’hauria d’associar amb 
un titular d’aquest tipus, afegint que això ja ho havien explicat en la comissió informativa: ni 
representava una rebaixa dels impostos, ni comportava tampoc cap canvi en matèria de política 
fiscal d’aquest equip de govern, sinó que molt més simplement, es tractava d’una mesura per 
tal de mantenir l’equilibri pressupostari. En aquest sentit, la Sra. Sánchez va dir que era evident 
que aquest equip de govern no era aliè a l’actual conjuntura econòmica ni a la realitat social, i 
també estava subjecte a les variacions que en aquest sentit havia patit el tipus d’interès, que 
havia comportat una baixada de la despesa financera, de tal manera que per tal de mantenir 
aquest equilibri pressupostari s’incidia en la banda dels ingressos amb aquesta modificació de 
l’ordenança fiscal de l’IBI. Certament, va dir la Sra. Sánchez, es podia haver optat per 
implementar una altra mesura, però s’havia optat perla modificació de l’esmentada ordenança 
fiscal, assenyalant a més que consideraven que en aquests moments i en l’actual conjuntura 
econòmica, beneficiava directament al ciutadà. En qualsevol cas però, la Sra. Sánchez va dir 
que li agradaria deixar molt clar que no estàvem davant d’una rebaixa d’impostos.  
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5 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 
NÚM 2/2009 DE L’AJUNTAMENT 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits del pressupost 
general de l'Ajuntament de 2009, incoat per posar de manifest la minva de la despesa 
financera necessària per afrontar l’exercici, i el manteniment de l’equilibri pressupostari per 
mitjà de la disminució de la previsió d’ingressos derivats de l’Impost de Béns Immobles, com a 
conseqüència de la modificació de l’ordenança fiscal núm.1 que el regula. 
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 
EXP NÚM 2/2009  AJUNTAMENT DE GAVÀ 
 
MODIFICACIÓ PRESSUPOST DE DESPESES 

BAIXES DE CRÈDITS DE DESPESES 372.000,00

T O T A L  372.000,00

 

MODIFICACIÓ PRESSUPOST INGRESSOS BAIXES 

BAIXES D’ INGRESSOS 372.000,00

T O T A L  372.000,00
 
SEGON,- Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic previst als articles 169 i 
177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, sense que s’hagi interposat 
cap reclamació o al·legació, s’entengui definitivament aprovat l’expedient de modificacions de 
crèdit núm 2/2009 del pressupost de l’Ajuntament  corresponent a l’exercici 2009. 
 
L’acord va ser aprovat per divuit  (18) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 
C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 

---------- 
 

Després de l’explicació de la proposta per part de la Sra. Raquel Sánchez, indicant que era una 
conseqüència de l’aprovació de l’anterior punt, va prendre la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en 
nom d’ERC, el qual va manifestar que trencant el que era la dinàmica habitual, i atès que 
aquest expedient de modificació de crèdits feia referència a l’anterior punt, la posició d’ERC 
seria favorable a la proposta. 
 
 
De la seva banda el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va dir que tant pel que feia 
al punt anterior núm. 4 com el relatiu a aquest punt, el seu grup s’havia vist obligat en la 
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comissió informativa a inclinar-se per l’abstenció, atesa la manca de temps en l’examen de 
l’expedient, però ara que havien pogut examinar la documentació complerta, havien votat a 
favor del punt anterior i també ho farien en aquest, indicant però que el grup de Ciutadans volia 
deixar ben clar que, per bé que l’explicació de la Sra. Sánchez li volés donar una altre sentit, ho 
veien com una disminució de la pressió fiscal, i que per això, Ciutadans estava a favor d’aquest 
expedient de modificació de crèdits, sense perjudici de que els agradaria que en el Ple s’hagués 
presentat una modificació pressupostària molt més ambiciosa i de més calat, per donar 
solucions realistes, ràpides i pràctiques a l’actual situació econòmica que vivia el país i 
lògicament, tots els gavanencs i gavanenques.        
  
 
Per la seva part el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, va dir que  seguint una mica la línia del 
company de Ciutadans, pel seu grup el que realment la ciutat necessitava era una modificació 
de crèdits d’ampli calat, una modificació que comportés no una rebaixa d’impostos, sinó una 
congelació en base a la inflació realment existent, i no com ara, que s’estaven incrementat els 
impostos bastant per sobre de la inflació a final d’any. Per això, va dir el Sr. Engli, el PPC 
considerava que fer una modificació de crèdits fonamentada no en una baixa d’impostos, sinó 
com havia dit la Sra. Sánchez, en un reequilibri del pressupost perquè hi havia hagut un menor 
pagament d’interessos pel deute que teníem, no tenia gaire lògica, i a més, estava fonamentat 
en uns plantejaments que en aquí s’indicaven, com per exemple, Euribor a sis mesos, quan era 
evident que cap endeutament de l’Ajuntament de Gavà estava relacionat amb l’esmentat 
Euribor a sis mesos, afegint que si això ho volien fer servir com a excusa o com explicació, cap 
problema en aquest sentit. Tot i amb això, va dir el Sr. Engli, la questió principal era que calia 
fer una reforma de calat, assenyalant a aquests efectes que l’equip de govern havia pogut 
estudiar una partida del pressupost, que era la dels interessos, s’havia vist que era possible 
retallar, i així s’havia fet, per bé que el Sr. Engli va dir que com sempre havia indicat el PPC, si 
s’estudiessin seriosament els pressupostos, es podrien fer retalls sense haver de modificar els 
serveis públics que es prestaven al ciutadà, permetent una veritable congelació dels impostos 
per  la ciutadania de Gavà, que era el que en aquests moments necessitava.      
 
 
De la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va indicar que tant respecte 
d’aquest punt com de l’anterior, la visualització que es feia des de CiU era que en realitat 
s’havia produït una rebaixa dels impostos, malgrat que l’equip de govern no ho volés veure 
així, de la mateixa manera que la ciutadania ho interpretaria també tal com ho veia els seu grup 
municipal. En tot cas, el Sr. Castellano va dir que el seu grup votaria favorablement la 
proposta, tal com ho havien fet en la comissió informativa, per bé que també era cert que els 
hagués agradat que la modificació hagués estat més important, i no s’hagués quedat tant curta, 
indicant a aquests efectes que es podien haver retallat algunes partides pressupostàries per tal 
de fer front a la crisi econòmica. En qualsevol cas, va reiterar el Sr. Castellano, si a la proposta, 
però havia estat insuficient. 
 
Va respondre la Sra. Raquel Sánchez, indicant que seria molt breu, per tal de no tornar a repetir 
la intervenció que ja havia fet a l’anterior punt de l’ordre del dia, insistint això no obstant en 
que no es tractava d’una baixada d’impostos, ja que l’equip de govern considerava que aquesta 
no era la via adequada per lluitar contra la situació de crisis que s’estava patint actualment, 
(12:54)  
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6 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL 
DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL  (GTV, SL) 

RELATIU AL CESSAMENT I DESIGNACIÓ DE NOU  GERENT DE  L’EMPRESA 
 

PRIMER.- Disposar el cessament de la Sra. JUANA RUZAFA LÓPEZ com a Gerent de la 
societat mercantil municipal GAVA TV, SL, a la vista de la renúncia formulada per la 
interessada –mitjançant escrit de data 16 de gener de 2009- i conforme al que disposa l’art. 11 
dels Estatuts de la societat i l'art. 222.1 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. El cessament té efecte des del dia 29 de 
gener de 2009. 
 
SEGON.- Designar la Sra. MARIA CLARA LLENSA RAMOS (de nacionalitat espanyola, 
nascuda el ______, veïna de _______) amb DNI________, nova Gerent de la societat privada 
municipal GAVÀ TELEVISIÓ, SL (GTV, SL), conforme al que disposa l’art. 11 dels 
Estatuts de la societat i l'art. 222.1 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. El nomenament té efectes des del dia 
d’avui 26 de febrer de 2009. 
 
El Consell d’Administració, mitjançant acord, establirà els termes i condicions amb les quals 
hagi de desenvolupar-lo, d’acord amb el que s’estableix a l’art. 11 dels Estatuts de la societat 
abans esmentat. 
 
TERCER.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. VÍCTOR 
CARNERO LÓPEZ, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme 
als arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, 
elevació a instrument públic, si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  

 
L’acord va ser aprovat per catorze  (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que no  hi havia cap una pregunta 
formulada durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es 
va procedir directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per 
escrit presentat més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
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regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les 
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Sáez, va exposar que a l’últim número del diari El 
Bruguers, es va poder llegir un article referent a la valoració que els ciutadans fan de les 
biblioteques de la nostra ciutat, tant la Josep Soler Vidal com la Marian Colomé, pel que fa al 
servei que ofereixen i al grau de satisfacció. Un dels serveis més valorats pels usuaris é- digué el 
Sr. Sáez - l’ajuda que s’ofereix per l’estudi, ja que es posa a disposició dels mateixos sales 
específiques, oferint, a més, unes franges horàries adaptades a les èpoques d’exàmens, així com 
la possibilitat de consultar els llibres necessaris objecte d’estudi. Davant la demanda creixent 
d’aquest servei, es fan necessàries diferents actuacions per poder seguir garantint el grau de 
satisfacció i expectatives dels usuaris, per exemple, incrementant el nombre de determinats 
exemplars de consulta, ja que un dels principals problemes de la biblioteca és que quan algú vol 
consultar un llibre o manual, aquest no està disponible per estar ja sol·licitat per un altre usuari 
adherint-se al servei de préstec, i el centre no compta amb cap exemplar més per poder fer-ne ús 
a les pròpies instal·lacions. Tanmateix, seria convenient poder ampliar els horaris i dies en què 
el centre està obert, sobretot en horaris nocturns. Per tot plegat, digué finalment el Sr. Sáez, el 
Grup Municipal del Partit Popular realitza el següent prec: - Que l’equip de govern estudiï la 
viabilitat de les demandes dels usuaris i sol·liciti a la Generalitat l’ampliació de la dotació de 
determinats llibres de consulta a les biblioteques. - Que s’obrin les biblioteques en horaris més 
flexibles per a la utilització de les sales d’estudi, per exemple, obrint tot el mes de gener; a 
l’agost de dilluns a divendres la segona quinzena; obrir els diumenges en lloc dels dissabtes, i 
durant el mes de maig tots els diumenges, per tal de donar cabuda a més usuaris que necessiten 
aquests espais. 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el tinent d’alcalde Sr. Víctor Carnero  dient que  
l’equip de govern, en contacte amb el servei de biblioteques de la Diputació de Barcelona, 
servei al que està adscrita la nostra biblioteca així com la majoria de la província, considerava 
adequat el nombre d’exemplars de cada llibre, si bé – va afegir el tinent d’alcalde - és possible 
que, en determinats moments, algun exemplar estigui en préstec en el moment en que un  altre 
usuari o usuària el vol utilitzar. Respecte de l’augment de la freqüència d’obertura de les aules 
d’estudi, el Sr. Víctor Carnero va respondre que aquestes havien anat augmentant any rera any, 
a demanda dels propis usuaris i usuàries i en consonància amb les èpoques d’exàmens dels i les 
estudiants de la nostra ciutat. Tal i com s’indica, el servei d’aules d’estudi està molt ben valorat 
i molt utilitzat. Ben aviat, serà també l’altra biblioteca, la Marian Colomé, la que ampliarà i 
complementarà l’oferta d’aquest servei a la nostra ciutat. 
 
 
En un segon prec, el Sr. Engli digué que afavorir la mobilitat dels veïns i veïnes de la nostra 
ciutat havia de ser una prioritat pel govern municipal, i els veïns del barri del Centre havien 
demanat en reiterades ocasions que es replantegi el sentit de circulació del carrer Vila i Vilà 
amb l’objectiu de millorar la mobilitat. Un canvi de sentit d’aquesta via – digué el regidor del 
PP - no suposaria cap inconvenient a la circulació, i en canvi facilitaria la mobilitat dels veïns 
que fan servir el transport privat, fent més accessible l’accés a la Carretera Santa Creu de 
Calafell. Per aquest motiu pregava que l’equip de govern estudiï efectuar un canvi de sentit del 
carrer de Vilà i Vilà, al barri del Centre, per tal d’afavorir la mobilitat dels veïns i de la 
ciutadania en general. 
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En relació a aquest prec, el tinent d’alcalde Sr. Obispo digué que, previ a l'inici de les obres de 
peatonalització de la Rambla, concretament a l'abril de 2005, havien presentat i debatut  amb els 
representants veïnals les noves configuracions de circulació de l'entorn de la Rambla. Les 
conclusions extretes – digué el tinent d’alcalde - van ser clarificadores des del punt de vista 
tècnic. Des de llavors la situació no ha canviat, pel que considerem vigents tots els 
plantejaments implementats en l'entorn de la Rambla pel que fa a la mobilitat. No obstant això, i 
com no podia ser d'altra manera, el Govern municipal entén la mobilitat com un procés viu i 
dinàmic, subjecte per tant a una revisió permanent. Som coneixedors a més de que estan 
previstes actuacions d'àmbit supramunicipal que afectarien sense anar més lluny a la C-245, i 
altres municipals, concretament l'últim tram de la Rambla, que també poden comportar canvis 
puntuals. Per això treballem ja sobre un escenari futur que determinarà, si finalment canvien les 
condicions actuals de la via i el seu entorn, les futures configuracions de determinades carrers 
des del punt de vista de la mobilitat. 
 
 
Novament el Sr. Sáez va intervenir en el torn corresponent al PP, exposant que el darrer 23 de 
febrer, un ciutadà usuari de les instal·lacions del Jacme March, va escriure una carta a “La 
Vanguardia” explicant els canvis en l’abonament de la piscina municipal, que implicava – digué 
el Sr. Sáez - un increment del 20%, el que suposava encarir la quota entre 40 i 45 euros. La 
resposta per part de l’equip de govern a aquesta carta explicava que els preus dels abonaments a 
les instal·lacions esportives municipals han estat producte de l’increment mitjà del cost de la 
vida (IPC mes d’agost) i d’una nova oferta de serveis que s‘incorporen en el mateix abonament. 
Per aquest motiu i davant l’actual situació de l’economia espanyola, i amb l’objectiu d’ajudar al 
màxim la ciutadania de Gavà, el grup Municipal del Partit Popular formulava el següent prec: - 
Que l’equip de govern, tot i la incorporació de noves activitats, es replantegi l’increment del 
preu de l’abonament a les instal·lacions esportives municipals, així com de tots els preus públics 
generals, ajustant els increments a l’IPC actual (1,4%) i no al del mes d’agost. 
 
En relació a aquest prec va intervenir el Sr. Jordi Jiménez dient que, reconeixent-se ja en el prec 
la incorporació de noves activitats a l’oferta esportiva i remarcant el fet que l’augment que 
s’esmenta representa menys d’un euro/mes per membre d’unitat familiar, i obviant el fet que els 
menors tenen accés gratuït a les instal·lacions i que aquest fet pot permetre a una família optar 
per el tipus d’abonament que més s’ajustin a les seves necessitats i característiques, i tenint en 
compte aquestes precisions, el que fa l’equip de govern, des d’una òptica responsable, és seguir 
defensant la seva política fiscal i l’aplicació de l’IPC corresponent per evitar els desequilibris 
que opcions com les que es plategen podrien provocar, posant en perill l’actual oferta de serveis. 
Creiem – va dir també el regidor - que no podem per una banda demanar, o manifestar que 
s’està conforme amb una nova oferta de serveis, com així va quedar palès a la junta de govern 
en que aquesta nova oferta va ser presentada, a l’hora que es pretén confondre amb una 
demanda de baixada de preus. Difícilment són aquestes dues postures, postures que puguin ser 
complementàries. Considerem de certa incoherència quan per una banda s’està demanant la 
baixada generalitzada dels preus públics i per altra la demanda constant de nous serveis o 
l’ampliació dels que ja existeixen. 
 
 
En un altra intervenció també del PP, el seu portaveu Sr. Josep Llobet  va anar referida al Centre 
d’Educació Infantil i Primària Gavà Mar, el sisè col·legi públic de la nostra ciutat, que – va dir - 
ha començat a funcionar aquest curs 2008-2009 amb dos grups de P-3, un grup de P-4, un grup 
de P-5 i un grup de 1r d’educació primària. Atès que està previst ampliar l’oferta educativa de 
cara a l’any vinent, els Serveis Territorials d’Educació del Baix Llobregat-Anoia i l’Ajuntament 
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de Gavà – va afegir el Sr. Llobet - han treballat plegats per conèixer la demanda d’escolarització 
de cara al curs 2009-2010 a través d’un sondeig que va finalitzar el passat 16 de gener per 
detectar el nombre de famílies interessades a inscriure els seus fills en aquest centre escolar al 
barri de Gavà Mar. En relació a aquest assumpte el portaveu del PP va preguntar:  - Un cop 
realitzat i finalitzat aquest sondeig, quantes famílies s’han posat en contacte amb la unitat 
d’Educació de l’Àrea de Benestar, Família i Educació, o bé amb la direcció del CEIP Gavà 
Mar?. - Quina previsió fa l’equip de govern de nous alumnes pel proper curs escolar 2009-
2010?. - Quantes línies noves es preveu posar en marxa, d’acord amb els resultats del sondeig? 
 
Va contestar el  Tinent d’Alcalde  Xavier Esteban Martín dient que, en aquest procés en el qual 
només es preguntava a les famílies amb infants amb edats per a cursar 3er de primària el curs 
vinent,  hi havien participat 19 famílies. La previsió és – va afegir - que hi hagi 2 aules de P3, 2 
de P4, una de P5, una de 1er, una de 2on i una de 3er. Pel curs vinent es preveu la posada en 
marxa de dos nivells, 2on i 3er. 
 
 
Finalment, novament Sr. Llobet, també en nom i com a portaveu del Grup Municipal del Partit 
Popular, va exposar com a antecedents de les preguntes que tot seguit formularia, que 
actualment ja estava construït el passeig marítim de Gavà Mar, des del terme municipal de 
Castelldefels fins "El Torreon", excepte el tram que ha de salvar la Riera dels Canyars, el qual – 
va dir - està dissenyat i pendent d'execució des de fa anys. L’últim tram executat ha estat el 
tercer, i les obres van iniciar-se el mes de març del 2008, tot i que es van aturar un mes després, 
a l'abril. El Partit Popular – va continuar dient el Sr. Llobet - va portar el tema al Congrés dels 
Diputats en forma de proposició no de Llei, i finalment, a finals del mes de maig, les obres es 
van reprendre, encara que per l’estiu de l’any passat no van poder estar enllestides. Quasi un 
any més tard, el pont que ha de servir per creuar la Riera dels Canyars segueix pendent, tot i que 
la revista municipal El Bruguers va publicar, quan s’anunciava l’inici de les obres (el mes de 
març del 2008), que “amb l’objectiu de salvar l’obstacle natural de la riera dels canyars, es 
construiria un pont, que esdevindria l’element identificatiu del nou tram”. En aquesta publicació 
s’especificava que l’estructura elevada, de formigó i una sola llum, tindria 10 metres d’ample 
que estarien destinats al pas de vianants i bicicletes. A més, a la banda mar, i enganxada a 
l’estructura de formigó, es crearia una balconada de fusta de traçat sinuós que faria les funcions 
de mirador. Atès que – digué finalment el Sr. Llobet - a dia d’avui no hi ha cap indici que mostri 
que les obres començaran a curt o mig termini, el Grup Municipal del Partit Popular  pregunta:  
- En quin estat es troba el projecte d’aquest pont que ha de creuar la Riera dels Canyars per unir 
els dos trams del passeig marítim de Gavà?. - Quan s’iniciaran les obres?. - En quin termini està 
previst finalitzar-les? 
  
Responent al portaveu del PP, el Sr. Obispo digué que compartia la preocupació per la situació 
generada respecte de les obres del passeig marítim. Tant és així, va afegir el tinent d’alcalde, 
que dintre dels contactes permanents que mantenim amb la Demarcació de Costes,  dilluns que 
ve dia dos de març tenim concertada una reunió amb el Sr. Manuel Novoa, Director de la 
Demarcació de Costes de Catalunya, per a analitzar no només aquest tema, ja de per si 
important, sinó també per a tractar la situació de les obres del pont de la Riera dels Canyars i 
tots els aspectes relacionats amb la mateixa. 
 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' ERC 
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En una primera intervenció el portaveu del grup, Sr. Marcel·lí Reyes, com a antecedents del 
prec que posteriorment formularia, va dir - com a antecedents– que, d’acord amb el pressupost 
vigent i les ordenances fiscals aprovades a finals de 2008 per a l’exercici 2009, taxes i impostos 
municipals s’apugen enguany d’un 4,5%, mentre que l’IPC anual ha augmentat només d’un 
1,6%. Aquest grup municipal --va afegir-- ja va demanar en el seu moment una reducció del 
percentatge d’increment d’aquests conceptes, tot tenint en compte que l’IPC per al 2009 seria 
molt inferior al tipus interanual emprat en el càlcul de l’increment proposat per l’equip de 
govern (4,5%). Alguns ajuntaments propers, com el de Sant Boi, on Esquerra és al govern, han 
aprovat fa poc una modificació de les ordenances fiscals aprovades que preveu la reducció de 
l’augment previst en les taxes i la congelació dels impostos.  Per la seva banda, la Confederació 
d’Associacions de Veïns de Catalunya (Confavc) demana als ajuntaments que ajustin 
l’increment d’impostos i taxes a l’augment real de l’IPC anual. Després de fer difusió d’aquesta 
proposta a través dels mitjans de comunicació, va dir finalment el Sr. Reyes, hem sabut que 
l’equip de govern té la intenció de rebaixar l’increment de l’IBI per ajustar-lo a l’increment real 
de l’IPC de l’any passat. No obstant això, hi ha altres impostos i sobretot taxes que graven 
l’economia dels ciutadans a les que no s’ha fet cap referència, de moment. Era per aixó que 
formulava el  següent prec: - Que es modifiquin les ordenances fiscals de l’Ajuntament de Gavà 
per a l’exercici 2009, de manera que taxes i impostos tinguin un increment ajustat a l’IPC real, 
de l’1,6%, en comptes del 4,5% inicialment previst. - Que es modifiquin els pressupostos de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici 2009 de manera que es prevegi un descens en l’apartat 
d’ingressos equivalent a la reducció de taxes i preus públics demanada, i alhora un descens 
similar en partides de despeses de caràcter sumptuari o propagandístic. 
 
La Sra. Raquel Sánchez, en nom de l'Equip de Govern i en relació al prec formulat per ERC, va 
dir que es remetia al punt aprovat en la part resolutiva del Ple, afegint que el grup d’ERC, com 
sempre, intenta rentabilitzar les accions que fa l’equip de govern de motu propi. No obstant, Sr. 
Reyes, aclarir-li que en cap cas, ni la modificació de l’ordenança fiscal de l’IBI, ni la 
modificació del pressupost respon al que vostè anomena difusió de la seva proposta als mitjans 
de comunicació, sinó com  ja hem explicat a la voluntat de l’equip de govern d’ajustar el 
pressupost de l’Ajuntament, tant a la banda de despeses com a la d’ingressos a l’evolució dels 
tipus d’interès i a l’actual conjuntura econòmica, mantenint en tot cas la seva política fiscal, 
però intentant que aquesta modificació tingui una incidència positiva sobre la ciutadania com a 
principal beneficiaria de la modificació de la ordenança de l’IBI. Com li deia, aquest equip de 
govern manté i defensa la seva política fiscal i l’aplicació de l’IPC corresponent (que tantes 
vegades he argumentat) perquè el que no hem d’oblidar que el que vostès proposen amb la 
rebaixa generalitzada d’impostos i taxes es posar en seriós risc la prestació dels serveis bàsics 
als ciutadans.  i fins i tot serveis que, en moments difícils com aquests ja li avanço s’hauran de 
reforçar i buscar noves fórmules per estar al costat del ciutadà per afrontar les dificultats. En 
moments com aquests, el que toca als grups polítics es fer un discurs pedagògic i no caure en el 
populisme ni la demagògia. Segur que es la postura més còmode però denota certa 
irresponsabilitat i alhora incoherència quan per una banda s’està demanant la baixada dels 
impostor i taxes i per altra la demanda de nous serveis (com el servei de guarderia del següent 
PREC) o l’ampliació dels que ja existeixen. Per últim, dir-li que és impossible fer un descens de 
les partides que vostè anomena de caràcter sumptuari o propagandístic perquè simplement no 
existeixen partides d’aquest tipus al pressupost. Aquest discurs, que fa el grup d’ERC i 
permeti’m que li digui, li ha quedat desfasat, obsolet, implica fer una relació molt perillosa, 
parla vostè de l’economia de les famílies, de la rebaixa d’impostos, de despeses de caràcter 
sumptuari o propagandístic i el que fa simplement es generar sospites infundades, que a més, 
que no aporten cap solució ni als problemes quotidians de les famílies de Gavà ni suposen cap 
proposta seriosa del grup d’ERC a l’equip de govern per mirar de paliar els efectes de la crisi. 



 13

 
 
Contestat el prec, la regidora d’ERC Sra. Marta Jiménez, va passar a formular un segon en el 
qual, com antecedents, deia que havien tingut queixes per part de potencials usuaris i usuàries 
dels cursos de formació del Centre de Suport a l’Empresa que, va dir la regidora, en molts 
casos, aquests cursos (que sovint impliquen assistència diària durant diverses hores)es fan en 
horaris de tarda o no coincidents amb l’horari lectiu, cosa que crea un problema a aquelles 
persones amb fills menors al seu càrrec, atès que l’esmentat Centre no disposa de servei de 
guarderia (com sí que tenen serveis similars en altres municipis, com ara La Guaita, de 
Castelldefels); el resultat és que sovint han de renunciar a seguir aquests cursos per no poder 
compaginar l’atenció als menors amb l’horari dels cursos. Sí que és cert – va dir també - que 
recentment s’ha implantat a Gavà el servei “Minuts Menuts”, però les limitacions en l’horari de 
funcionament i d’ús, a més de la distància entre el CSE i l’espai de can Tintorer, fa que no sigui 
adequat per cobrir les necessitats de persones que han d’assistir durant algunes hores al dia als 
cursos del CSE. Per altra banda, el recentment aprovat Pla per a la Igualtat té entre els seus 
objectius el d’afavorir la formació i la inserció laboral de les dones en situació d’atur (que són 
una part important de les usuàries del CSE). Amb aquests antecedents la Sra. Marta Jiménez va 
formular el següent prec:  - Que es doti el Centre de Suport a l’Empresa de servei de guarderia 
per a aquelles persones amb fills menors al seu càrrec que optin per seguir un dels cursos oferts 
per aquest centre en horari no lectiu. 

 
Va contestar la Sra. Laura Barrufet dient que prop d’un 90% de cursos i tallers que s’ofereixen 
des de el Centre de Suport a l’empresa per a persones en situació d’atur es fan en períodes en 
que les escoles romanen obertes.  De totes formes, va afegir la regidora, sent coneixedors 
d’aquesta situació i amb la voluntat de donar les màximes possibilitats d’inserció als nostres 
usuàries i usuaris, el darrer any van incloure aquest servei en cursos i tallers oferts al Centre de 
Suport. No va haver demanda del servei. Aquest any hem cregut més òptim actuar en base a la 
demanda  i fins el moment no n’ha hagut. Si així ocorregués i persones en situació d’atur 
tinguessin dificultat en poder cursar la formació no dubti que faríem tot el possible per a poder 
solventar el problema, tal i com sempre actua aquest equip de govern. Agraïm aquests 
suggeriment que creiem que és una millora pels serveis que s’ofereixen des de l’Ajuntament, tot 
i que estava contemplada, i li agrairíem que actuant en conseqüència i que quan es parli de el 
possible increments de les taxes estiguin al costat de l’equip de govern. Un increment dels 
serveis – digué finalment la Sra. Barrufet - o una millora dels mateixos sense un increment del 
impostos o taxes, es una reflexió ingeua  o bé poc ben intencionada. 
 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar també a càrrec de la Sra. Jiménez,  qui sobre 
els nous trens de rodalies CIVIA va recordar que la tardor passada RENFE va fer entrar en 
funcionament les noves unitats de tren de rodalies CIVIA. Aquestes unitats – digué - presenten 
uns esglaons a una alçada força superior que els trens de rodalies habituals, cosa que en el cas 
d’estacions com la de Gavà, amb les andanes no adaptades, suposava un inconvenient molt 
seriós per a bona part dels usuaris habituals d ela línia C-2. A l’octubre de 2008 – digué també 
la regidora d’ERC - vam traslladar per escrit a l’equip de govern la nostra preocupació per 
aquest problema i, al cap de poques setmanes, RENFE va suspendre l'ús d'aquestes unitats a la 
línia C2 després de constatar la distància excessiva entre els estreps de les portes i la plataforma 
de l'andana de diverses estacions, i després que hagués provocat alguns accidents i caigudes. 
Des de fa poques setmanes, però, aquests trens CIVIA tornen a circular per la línia C-2, quan 
encara cap de les estacions, llevat de la del Passeig de Gràcia, ha adaptat les seves andanes. Si 
bé està previst que l’estació de tren de Gavà sigui objecte d’una remodelació en els propers 
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anys, els usuaris i usuàries no poden esperar tant de temps en la situació actual, per la qual cosa 
la Sra. Marta Jiménez formulava el següent prec: - Que l’Ajuntament de Gavà iniciï les 
actuacions necessàries davant d’ADIF i RENFE perquè o bé es deixi de fer servir el model 
CIVIA de rodalies o bé es faci alguna actuació d’urgència a les andanes de l’estació de RENFE 
de Gavà per tal d’adaptar-les provisionalment a l’alçada dels trens CIVIA mentre no s’hi faci la 
reforma definitiva.  
 
Prenem nota del seu prec --va dir el tinent d’alcalde Sr. José Obispo en la seva resposta-- no 
sense abans puntualitzar que --digué-- per tots és ja conegut el Pla d’Infrastructures presentat 
recentment i que suposarà una inversió de 4.800 milions euros en infrastructures. Pot ser menys 
conegut però tant o més transcendent des del punt de vista estrictament local és el conveni 
signat entre l'Ajuntament de Gavà i Adif a través del com queda garantida la remodelació 
integral de l'estació de rodalies de la nostra ciutat per a, entre altres coses, garantir les 
condicions d'accessibilitat. Certament, fins que les obres de remodelació no siguin una realitat, 
el model CIVIA provoca desajustaments des del punt de vista de l'accessibilitat. No obstant 
això, hem de tenir en compte que el model en si mateix és completament accessible, el 
desajustament està en les andanes actuals. Però donat l'horitzó d'inversions que conviden a 
l'optimisme i que han estat unànimement bé acollides per tots, seria convenient tenir la 
paciència necessària perquè les inversions es materialitzin. Renfe ens ha informat que d'una 
flota actual de 200 trens, 43 es corresponen al model CIVIA i en la seva majoria operen en la 
línia C1 i C2 nord. Estarem atents, no ho dubti, però des del govern municipal entenem que 
increpar a Adif o a Renfe perquè acceleri les obres en la nostra estació seria aspirar a un pegat 
localista que, sense la reforma de tots les andanes de la C2 Sud, no tindria sentit. Aspirem per 
tant a garantir la total accessibilitat en tots els sistemes de transport públic i les inversions i 
plans anunciats ho faran possible. 
 
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així el Sr. Marcel·lí Reyes, com 
antecedents, es va exposar que els darrers fenòmens meteorològics i accidents dramàtics que ha 
patit la nostra població havien posat al límit la capacitat de resposta dels serveis d'emergència. 
Certament, va dir el portaveu d’ERC, no hem detectat cap error d’actuació ni cap negligència, 
però és obvi que han quedat sobrepassats per la magnitud dels esdeveniments. Així, per 
exemple, en el cas de l’explosió de ca n’Espinós sort n’hi va haver dels voluntaris de l’esplai i 
l’associació de veïns per atendre la totalitat dels afectats, sobretot en tasques de suport i atenció 
personal. En el cas de la ventada, van faltar sobretot braços per normalitzar la situació en els 
primers dies, i també en tot el que fa referència a la neteja dels boscos i recollida dels arbres 
malmesos. Aquests fets, però, també han posat de manifest que hi ha un gruix de persones 
capacitades i amb ganes de col·laborar quan sigui necessari en situacions d’emergència, 
complementant la tasca dels serveis d’emergència públics, municipals i d’altres administracions, 
cosa que podria contribuir a millorar-ne la rapidesa i l’efectivitat. Per aquest motiu preguntava: - 
Ha estudiat el govern municipal la viabilitat de crear un grup de voluntaris de suport als serveis 
d'emergència? En cas afirmatiu, quina és la conclusió? En cas negatiu, té previst de fer-ho?. - Té 
previst alguna actuació al respecte?. - S'ha considerat la possibilitat d'establir contactes amb la 
Creu Roja o alguna altra entitat afí, per tal que pugui tenir una seu a Gavà que aculli, formi i 
enquadri aquest voluntariat?. 
 
 
El Sr. Obispo, abans de respondre a la pregunta, va dir que li agradaria en primer lloc agrair-li les  
paraules de reconeixement per a la excepcional feina que van dur a terme els serveis municipals, 
els treballadors i treballadores de PRESEC, la Policia Local, els bombers, Mossos d’Esquadra, 



 15

Serveis d’Emergències Mèdiques, etc. en la gestió de dos successos importants que, certament, 
com vostè diu ens van possar a prova a tots i totes. També als voluntaris i voluntàries de l’esplai i 
de l’associació de veïns i veïnes. Però també al personal mèdic de l’Institut Català de la Salut, als 
equips de psicòlegs, a tot el personal que en nom de les diferents administracions públiques va 
demostrar no només les seves capacitats, sinó també una sensibilitat molt especial. Dit això – va 
dir - i  responent a la seva pregunta, li diré que efectivament estem estudiant aquesta possibilitat 
que vostè suggereix. Ara bé, abans de fer cap tipus de valoració o d’anunciar cap tipus de decisió, 
li prego ens permeti concloure el nostre treball per valorar la idoneïtat o no de crear un grup o cos 
de voluntariat i en quines condicions. Perquè no podem responsabilitzar a cap voluntari d’allò que 
ha d’estar en mans de professionals. En qualsevol cas, els contactes amb Creu Roja no són 
simplement contactes sinó una relació de mútua confiança i suport estables que, evidentment, 
aprofitarem durant aquest estudi.  
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, també el Sr. Reyes va recordar  que  al setembre 
de 2006 es va fer públic un acord entre l’Ajuntament de Gavà i el Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat, fruit d’una reunió entre l’alcalde de Gavà i l’aleshores conseller 
d’Ensenyament i Universitats, Sr. Joan Manuel del Pozo, per dotar un Pla de reforma integral de 
l’escola pública a Gavà, que estaria dotat amb 1,5 milions d’euros per part de l’Ajuntament, i 
una quantitat similar per part de l’esmentat departament de la Generalitat. En aquella ocasió – 
digué el Sr. Reyes - es va anunciar que els projectes de reforma de les escoles de Gavà inclosos 
al Pla de reforma integral de l’escola pública es desenvoluparia al llarg dels propers dos anys, i 
situava el límit d’aquestes actuacions en el setembre de 2009. Per tant i sobre aquesta qüestió el 
portaveu d’ERC preguntava: - Quins projectes de reforma d’escoles públiques de Gavà dels 
previstos en aquest acord s’han dut ja a terme a data d’avui?. - Quins altres projectes està previst 
finalitzar d’aquí al setembre de 2009?. - Quins altres projectes està previst finalitzar després de 
setembre de 2009? 
 
Va respondre a aquesta qüestió plantejada per ERC el Sr. Xavier Esteban dient que s’estaven 
elaborant els projectes executius que prèviament s’havien consensuat amb els centres educatius. 
Per tant – va dir el tinent d’alcalde - no poden avançar quins seran els seus temps d’execució. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
En la primera intervenció el Sr. Castellano va exposar que el suport de l’Ajuntament de Gavà als 
botiguers de la ciutat en determinats moments, etapes i campanyes, era del tot imprescindible per a 
potenciar el comerç local. Ara més que mai - va dir el Sr. Castellano - els hem de fer costat i 
col·laborar decididament per tal de suportar el millor possible aquesta dura època de crisi. És 
conegut per aquest Grup Municipal de Convergència i Unió, el suport demanat a l’Ajuntament de 
Gavà per part dels botiguers del barri de Gavà Mar per, després de la prova exitosa del passat 
estiu, repetir la campanya de comerç al carrer els caps de setmana al llarg del Passeig Marítim, i 
que a força ciutats marítimes catalanes està consolidada i amb prou qualitat. És per aquests motius 
que --va dir el Sr. Castellano-- es formula el prec de que es tingui molt present el col·lectiu 
botiguer del barri a l’hora de planificar i dissenyar aquesta campanya, i se’ls faci partícips de les 
decisions a prendre, doncs ells millor que ningú coneixen les eines necessàries per garantir l’èxit i 
es busquin les fórmules per a que aquest any, les parades a instal·lar al Passeig Marítim siguin més 
fermes i fixes, amb el disseny i la qualitat òptimes per cobrir les necessitats reals dels botiguers, i 
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l’actuació sigui avalada per l’Ajuntament amb el compromís econòmic i compartit de 
l’amortització econòmica tant per part dels comerciants del barri com de l’Ajuntament. 
Sobre aquest prec la Sra. Laura Barrufet digué que, com es deia el seu prec, “el suport de 
l’Ajuntament a accions endegades per botiguers és imprescindible”, i – va dir - així ho creiem i 
així és com treballem. No entenem una política comercial, ni cap altre tipus, si no és treballant 
conjuntament ciutadans i Ajuntament. Fruït d’aquesta interrelació – va dir també la regidora - la 
ciutat s’ha beneficiat de propostes com la botiga al Carrer, trobada de Harleys, concurs 
d’aparadors aquest darrer cap de setmana, sorteig de sopars en establiments de restauració de la 
ciutat o com ara una campanya de promoció del comerç amb el suport de turisme on ja hi ha 
més de 300 comerços que hi participen. També a través de la relació que establim amb el 
comerç de Gavamar que l’any passat es van organitzar com associació i van posar en marxa “La 
botiga al carrer a Gavamar”. El resultat va ser molt positiu i amb un clara predisposició a 
continuar treballar conjuntament per millorar la proposta de l’any següent. Ja hem iniciat les 
converses i estem elaborant una proposta per aquest estiu que millori determintats aspectes i que 
faci possible la continuació d’una activitat que per a tots és molt vàlida. 
 
 
Novament el Sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que en una situació de crisi 
econòmica com l’actual, l’Administració Pública havia de fer tots els esforços possibles per 
contribuir a la millora, duent a terme totes les accions immediates que siguin a les seves mans. 
Així doncs, va afegir el regidor de CiU, és conegut el retard crònic de qualsevol Entitat Pública 
per efectuar liquidacions i pagaments als seus proveïdors i alhora, la sanció immediata per superar 
dates límits en els cobraments de taxes o impostos. És per aquests motius que formulava el prec de 
que s’estudiï seriosament per part d’aquest Equip de Govern la possibilitat, davant la necessitat de 
liquidesa econòmica actual de les empreses proveïdores de l’Ajuntament de Gavà, d’efectuar’ls-hi 
els pagaments a trenta dies per un costat, i per l’altre, ampliar els terminis de liquidació 
d’impostos i les seves fraccionalitats a la ciutadania. 
 
Sobre aquest prec la Sra. Raquel Sánchez  va dir que, en quant al pagament a proveïdors, era 
notòria la millora de l’Ajuntament en l’escurçament de terminis experimentada en els darrers 5 
anys, i s’actua d’acord a allò que estipula la Llei de Contractes del Sector Públic, o la Llei 
3/2004, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat; és a dir, que 
l’Administració té l’obligació d’abonar el preu dins dels seixanta dies següents a la data de 
l’expedició de les certificacions d’obres o dels documents acreditatius corresponents, factures o 
sol·licituds de pagament, sempre que els béns o serveis estiguin conformes en data anterior a la 
d’expedició dels esmentats documents. Tot i així, i malgrat aquesta possibilitat, l’Ajuntament de 
Gavà, com li deia, ha incorporat en els darrers anys la dinàmica de fer els pagaments en el 
termini més curt possible que moltes vegades ja coincideix amb el termini de trenta dies.  Pel 
que fa als terminis de liquidació d’impostos i la seves fraccionalitats a la ciutadania - va dir la 
tinent d’alcalde - que l’equip de govern intenta que els terminis de pagament dels impostos i 
taxes subjectes a padró en període voluntari siguin amplis, en concret, són tres mesos i s’ofereix 
la possibilitat de fraccionar el pagament de determinats tributs i taxes en dos terminis durant 
l’any, el primer dels quals es paga un cop transcorreguda la primera meitat de l’any. Altres 
impostos permeten la concessió d’aplaçaments de, per exemple, un any a comptar des de la data 
del fet imposable, i en darrer terme, sempre s’està obert a escoltar les sol·licituds justificades de 
fraccionament de part del contribuent i acordar els terminis que convinguin a ambdues parts i 
compleixin amb la legalitat. En qualsevol cas i per últim, va dir la Sra. Sánchez, li convido Sr. 
Castellano a  fer una petita reflexió sobre la complexitat del seu plantejament que són la dues 
cares de la mateixa moneda, per una banda ens demana que els pagaments que ha de fer 
l’Ajuntament als seus proveïdors s’escurcin en el temps, però alhora que els ingressos dels quals 
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en depèn en gran part l’Ajuntament per fer aquests pagaments es dilatin en el temps. Resulta 
una difícil combinació oi?, per no fer referència també al fet de que això suposa també fer ús de 
pòlisses de tresoreria o endeutament amb la conseqüent despesa financera, que desprès també 
resulta criticada per la  oposició. Malgrat això  i com li explicava, aquest equip fa tots els 
esforços possibles per mantenir l’equilibri i atendre els seus pagaments als proveïdors en el 
mínim temps imprescindible i facilitar al contribuent el pagament dels seus tributs d’una manera 
flexible quan aquesta ve justificada.  
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el Sr. Castellano va exposar 
que el teixit associatiu del voluntariat i la cooperació estaven patint aquests dies força 
preocupació davant l’anunci del Govern Espanyol de no donar més aportacions econòmiques a 
les ONG’s que no siguin d’àmbit estatal. És conegut per tots nosaltres – va dir el regidor de CiU 
- que a Gavà hi ha força ciutadans compromesos amb aquests projectes tant siguin militants 
d’Organitzacions No Governamentals com col·laboradors pels seus projectes i causa. És per 
aquests motius – digué - que es formula la següent pregunta: - S’han iniciat contactes per part 
d’aquest Equip de Govern amb les ONG’s que treballen a Gavà i des de Gavà en diferents 
àmbits per formar una taula de diàleg, on se’ls informi, se’ls escolti per poder traslladar als 
organismes pertinents el seu parer i s’analitzi la repercussió que pot tenir aquesta decisió presa a 
Madrid sobre el voluntariat i la cooperació gavanenca?.  
 
La Sra. Neus Vendrell, en relació a aquesta pregunta de CiU, va dir que el primer que calia era 
destacar l’esforç, voluntat i compromís de l’equip de govern amb la cooperació. Un esforç, 
voluntat i compromís que – va dir - es tradueixen en el destí de l’1% a projectes en aquest 
àmbit, amb accions de sensibilització i amb el suport a emergències quan, malauradament, 
aquestes són necessàries. Un segon aspecte a destacar – va afegir la regidora de l’equip de 
govern - és el continu contacte que l’Ajuntament té amb les entitats de cooperació de la ciutat, a 
través de la Comissió de cooperació o a través de les accions que es desenvolupen 
conjuntament. En aquest sentit, la Regidoria de Cooperació resta plenament a disposició de les 
ONG’s de caire local, que poden fer les consultes que considerin necessàries. A més a més, 
disposen d’ajuda tècnica, la qual poden sol·licitar en qualsevol moment. Més  enllà de deixar 
palesos aquestes realitats, el president de la Generalitat de Catalunya en sessió de data 18 de 
febrer de 2009 al Ple del Parlament va manifestar la postura del govern català al respecte de la 
nova normativa de concessió de subvencions a les organitzacions no governamentals. En 
aquesta intervenció el President de la Generalitat va anunciar que es prendrien les mesures 
polítiques i jurídiques per lluitar contra les característiques d’aquesta convocatòria que 
s’esmentava. També va remarcar que el Govern ha demanat al ministeri que retiri la proposta 
d’ordre de bases per modificar la concessió de subvencions a les ONG a través del 0,7 de 
l’IRPF, per evitar que les organitzacions d’àmbit estrictament català quedin excloses de la 
subvenció i que es farà tot el possible, jurídicament, políticament i també parlamentàriament, 
per reorientar i canviar aquesta convocatòria. L’equip de govern – digué finalment la Sra. 
Vendrell - està convençut que aquestes línies de treball seran fructíferes i es reconduirà la 
situació vers el model fins ara vigent. Per tant, l’equip de govern entén que cal deixar al govern 
català fer el que va manifestar el seu president i estar a l’aguait dels resultats obtinguts. 
 
 
En una nova intervenció el regidor de CiU va exposar que  existeix la sensació de bona part de 
la ciutadania, que a Gavà ens estem quedant enrere amb la recollida selectiva d’escombraries 
davant el grau d’implantació i sistemes en funcionament a d’altres ciutats catalanes. 
Actualment, va dir, malgrat en ocasions puntuals es realitzen campanyes informatives, és molt 
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difícil dur a terme el reciclatge quan contenidors de vidre o de paper, per posar un exemple, ens 
queden força allunyats de casa nostra o fins i tot del nostre barri. És per aquests motius – digué - 
que es formula la següent pregunta:  Quin grau d’implantació existeix actualment de la recollida 
selectiva per al reciclatge a Gavà, quins projectes per avançar en la conscienciació del deure de 
tenir molt present la cura pel Medi Ambient estan en marxa i per quan té previst aquest Govern 
Municipal implantar el reciclatge al 100% dels carrers del municipi? 
 
En resposta a la pregunta de CiU va dir el Sr. Garcia Galceran que el grau d’implementació de la 
recollida selectiva, o per ser més precisos, de la recollida segregada, ja era del 100% a la nostra 
ciutat. Ho és, a més, segons estableix la Llei 6/93. Per tant, va dir el tinent d’alcalde, des de l’any 
2006, quan es va incorporar la recollida de FORM, a Gavà es realitza la recollida segregada per a 
les 5 fraccions del model. A més, cal indicar que en el cas de la FORM s’està fent un esforç 
addicional per a recollir selectivament els residus orgànics generats en grans quantitats per mercats 
i col·legis. És necessari apuntar aquí que ens movem en percentatges de recollida que ens situen en 
la mitjana metropolitana. D’altra banda, la distribució de contenidors en àrees d’aportació, és a dir, 
les destinades a recollir paper i cartró, vidres i envasos lleugers es troben disseminades en tot el 
terme municipal tenint en compte factors de distribució com densitat de població, radis de 
cobertura o influència, configuració dels carrers, etc. També vull comentar-li que com a criteri 
àmpliament acceptat i emprat també per nosaltres a Gavà, les àrees d’aportació no superaran en 
cap cas els 300 metres de desplaçament necessari. Per tant no fa falta que assenyali que no és pas 
veritat que cap gavanenc o gavanenca ha d’anar a llençar la fracció orgànica a un barri que no 
sigui el seu. Pregunta vostè per les campanyes de conscienciació. Vull només posar-li alguns 
exemples: Actualment s’està duent a terme el desplegament de la recollida d’olis usats en els 
centres escolars de la nostra ciutat, recollits per a la seva regeneració i posterior ús com a 
combustible alternatiu. Les xifres avalen l'èxit. A la primavera de 2008 van dur a terme una 
campanya de bosses comercials compostables. Al 2008 també vam dur a terme, perquè de fet ho 
fem periòdicament, una campanya de foment de l’orgànica i reforç de la selectiva que va consistir 
en: - Un anàlisi de control d’us dels contenidors d’orgànica que va propiciar una campanya porta a 
porta, PORTA A PORTA, per millorar els hàbits oferint més informació als usuaris i usuàries 
prèviament determinats. -· Al novembre de 2008 vam implementar una sèrie de punts 
d’informació al carrer on, a més es repartien flors i adob (3500 cubells i bosses compostables). En 
el mateix mes, a les escoles de Gavà, vam realitzar una sèrie de tallers de compostatge i reciclatge. 
Tot plegat va concloure amb una Reciclafesta a la Torre Lluch que evidentment vostè no recorda. 
- També hem fet cursos de compostatge casolà i d’ambientalització de festes. Un exemple: a la 
darrera Mostra de Cuina, pràcticament tots els estris i les vaixelles emprades eren reciclables. I 
enguany continuarem en la mateixa línia: Campanyes de reforç de l’orgànica, de la recollida 
segregada i de compostatge casolà. Amb una novetat: en 2009 afegirem campanyes de prevenció 
de residus, és a dir, intentarem ensenyar a treballar la recollida selectiva des del origen, ensenyant 
a reduir els residus domèstics, invertint en aquest tema més de 280.000 euros. No és veritat – 
digué finalment el tinent d’alcalde – que Gavà s'estigui quedant enrere en la recollida selectiva. 
Els resultats obtinguts fins a ara són òptims i similars a la d'altres ciutats catalanes.  
 
 
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a  la part expositiva 
de la qual el Sr. Castellano exposava que aproximadament feia un any, i després que des dels 
diferents grups municipals d’aquest consistori s’insistís en la consideració que, dins el portal 
web de l’Ajuntament de Gavà, hi hagués informació pròpia de les forces polítiques 
representades i dades per enllaçar amb elles, amb la finalitat de facilitar la comunicació de la 
ciutadania amb les regidores i regidors gavanencs, se’ls havia demanat dades urgents per dur a 
terme aquesta reconfiguració al portal municipal, sense que – va dir -  s’hagi realitzat fins a la 
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data actual. És per aquests motius que formulava  la següent pregunta: - Coincideix aquest equip 
de govern amb la consideració de la resta de grups polítics municipals de l’oposició, d’adequar i 
millorar els canals actuals de comunicació amb la ciutadania per avançar en l’apropament de la 
política i l’administració a la societat gavanenca?. -  Es té prevista aquesta actuació i en el cas 
afirmatiu, es preveu molta més demora? 
 
Li va respondre la Sra. Raquel Sánchez qui digué que, efectivament, coincidim Sr. Castellano 
en la consideració de continuar treballant en la línia d’adequar i millorar els canals actuals de 
comunicació per tal d’apropar l’administració local i la política a la ciutadania. Per part del 
departament de premsa s’està acabant de definir, amb les dades que se’ls hi va demanar, aquest 
apartat de grups municipals  de la pàgina web de l’ajuntament  on constaran les dades de cada 
grup, logo, adreça, telèfon, horari, pàgina web i nom dels regidors municipals, esperem que en 
breu estigui activa aquesta opció i així els hi notificarem.  
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer, el Regidor de C’s, dado que –va dir en castellà-- Gavà es una ciudad 
comprometida con las libertades de todas las personas, que ha demostrado estar siempre 
radicalmente en contra de cualquier acto terrorista o violento y que siempre ha defendido la paz, 
y para ratificar este compromiso con la libertad y la paz y con tal de solidarizarse y dar apoyo a 
las víctimas y familiares afectados por los atentados terroristas, atentados que coartan la libertad 
y rompen la paz, ruega al Equipo de Gobierno que dedique el nombre “Calle / Plaza / Avenida 
de las víctimas del terrorismo” a una calle, plaza o avenida de nuestra ciudad, para dar 
reconocimiento genérico a las víctimas que han padecido atentados terroristas. Sugerimos en 
este sentido, una de las calles principales incluidas en el Pla de Ponent. 
 
La Sra. Anna Becerra va dir respecte d’aquest prec del Sr. Ibáñez que l’equip de govern 
coincidia amb la seva afirmació referent al compromís de la ciutat de Gavà amb la defensa de 
les llibertats de les persones i els pobles, i el rebuig unànime de la ciutadania gavanenca en 
contra de qualsevol acte terrorista o violent. Aquest compromís ciutadà – va afegir la tinenta 
d’alcalde - ha quedat palès en totes aquelles manifestacions pacífiques que malauradament 
s’han convocat a la nostra ciutat cada vegada que s’ha produït un d’aquests fets. Igualment 
aquest equip de govern fa anys que treballa per la cultura de la pau, la llibertat  i la defensa dels 
drets humans. El prec que vostè formula queda recollit per estudi d’una futura ubicació a la 
nostra ciutat i serà estudiat per la Ponència de Nomenclàtor Municipal. No obstant, he dir-li que 
respecte al nomenclàtor de les vies del Pla de Ponent, hi ha una iniciativa impulsada per 
l’Alcalde encomanant al Consell Municipal de les Dones un treball de recerca per escollir els 
noms de dones que hagin estat representatives des de diferents camps d’actuació i treball de la 
societat civil, i que hagin destacat per la seva contribució a la igualtat, la cultura, la solidaritat, 
l’educació, la pau, el civisme...etc. Aquest treball s’està portant a terme en una Comissió creada 
en el si de l’esmentat Consell, i crec que serà una acció que contribuirà a donar visibilitat a les 
dones, les quals continuem treballant per assolir el gran repte de la igualtat. 
 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el Sr. Ibáñez, va dir que a 
causa de que les obres de construcció del pont per als vianants sobre la Riera dels Canyars per la 
unió del passeig marítim de Gavà Mar es troben aturades, s’han deixat restes de materials 
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(fustes, palets, terres, etc.), alguns dels quals empenyen les plantes que fan de tanca de la 
propietat limítrof amb l’obra. Per aquest motiu pregava que l’equip de govern prengui les 
mesures necessàries per tal de que el material a la zona d’obra estigui ordenat, sense produir 
molèsties ni riscos de provocar ni accidents ni desperfectes.  
 
En relació a la petició seva, digué el Sr. Obispo, he de dir-li que té vostè tota la raó i compartim 
la preocupació per la situació generada. Tant és així que dilluns que ve, dos de març, tenim 
concertat un nou contacte, en aquest cas una reunió amb el Sr. Manuel Nova, Director de la 
Demarcació de Costes de Catalunya, per a analitzar no només aquest tema, ja de per si 
important, sinó també per a tractar la situació de les obres del pont de la Riera dels Canyars i 
tots els aspectes relacionats amb la mateixa. 
 
 
En un altre prec, recordant el portaveu de C’s que recentment, a la Junta de Govern Local del 
dia 27 de gener de 2009, havia estat aprovada l’oferta pública d’ocupació per 2009 que inclou 6 
places d’agent de policia municipal i donada – va dir - la antiga reivindicació de Ciutadans 
d’una dotació fixa de policia municipal tot l’any a Gavà Mar, va demanar que l’equip de govern 
prengui les mesures necessàries per tal d’aprofitar aquestes incorporacions per aconseguir una 
dotació fixa de policia municipal a Gavà Mar tot l’any, per tal de garantir major seguretat als 
veïns d’aquest barri i també a la resta de veïns de Gavà al eliminar temps de desplaçament de 
les patrulles per a l’atenció dels serveis.  
 
En resposta a petició seva, digué el Sr. Obispo, he de dir-li que el procés de selecció i 
contractació de personal al que vostè fa referència no significa que vagi a produir-se un augment 
de plantilla, un increment del nombre d'agents disponibles. No és el cas. El que anem a fer és 
cobrir places que han quedat vacants per diferents circumstàncies. Ara bé, encara que hem 
aclarit que no es tracta de noves incorporacions en el sentit que vostè interpretava, he de dir-li 
que encara que així anés, aquest Govern municipal no té previst de moment destinar dotacions 
fixes a cap barri de la ciutat. La Policia Local – digué - desenvolupa les seves funcions i vela 
per la seguretat del conjunt de la ciutadania gavanenca independentment d'on resideixin. 
 
 
També en un altre prec, el Sr. Ibáñez, donat que --va dir-- s’apropava la data de preinscripció 
escolar i l’interès de molts pares i mares d’alumnes del CEIP Gavà Mar per aconseguir que la 
oferta del proper curs inclogui el 3º curs d’educació primària, va demanar que si l’Equip de 
Govern no havia sol·licitat als Serveis Territorials la possibilitat d’ofertar aquest 3r. curs 
d’educació primària pel proper any, dugui a terme el més aviat possible aquestes gestions, per 
tal de millorar i adequar l’oferta d’aquest del centre.  
   
Va contestar el Sr. Xavier Esteban dient que l’equip de govern ja havia fet les gestions 
oportunes i podia afirmar que, el proper curs 2009- 2010, l’oferta educativa d’aquest centre 
inclourà el 3er curs d’educació primària. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el Sr. Ibáñez,  dado –va dir en castellà-- el 
aumento de ediciones del Bruguers que se ha producido este año con la finalidad, entre otros, de 
ahorrar en edición, impresión y distribución de folletos informativos, tal y como la Sra. Raquel 
Sánchez explicó en el Pleno de presupuestos “Aquest organisme autònom publicaria més 
números de la revista Bruguers per tal de divulgar de forma centralitzada bona part dels 
esdeveniments i programes municipals, la qual cosa abans es feia per mitjà d’accions 
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específiques”, va preguntar: ¿Como es que no se ha aprovechado ninguno de los dos números 
del Bruguers del mes de febrero para informar del programa de carnaval y se ha editado, 
impreso y distribuido, con el consecuente coste, un folleto informativo especialmente para 
esto?. 
 
És tradició d’aquest Ajuntament --va dir la Sra. Anna Becerra en la seva resposta-- editar cada 
any per carnestoltes un element de promoció que tingui una relació directa amb aquesta festa, i 
que a la vegada sigui útil per als ciutadans i ciutadanes a fi de complementar la disfressa, és a 
dir, un element que es pugui posar. Aquest any hem editat una careta i hem aprofitat la 
contraportada per  fer públic el programa d’actes. Tanmateix en el Bruguers número 303 de 18 
de febrer d’enguany, es va informar del programa d’actes de carnestoltes. És a dir, que 
aprofitem la producció de l’element de festa més enllà de que també s’inclogui en l’agenda del 
Bruguers. 
  
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA 

EN RELACIÓ A L’EDUCACIÓ PER LA CIUTADANIA I ELS DRETS HUMANS 
 
Aprovar la Declaració Política presentada pel Grup municipal d’ICV-EUiA en relació a 
l’assignatura d’Educació per la Ciutadania i els Drets Humans, declaració que, després del 
debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
Primer. Donar el nostre suport a l’assignatura d’Educació per la Ciutadania i els Drets Humans. 
 
Segon. Que es posi en marxa una Comissió de Seguiment després de la implantació d’aquesta 
assignatura, amb uns mínims comuns de compliment del programa Mundial en drets Humans. 
 
Tercer. Reclamem la formació inicial i permanent del personal docent i defensem la necessitat 
d'incloure una assignatura obligatòria d'Educació en Drets Humans en totes les titulacions de 
Ciències de l'Educació i en el Màster de Formació per a Professorat de Secundària 
 
Quart. Reclamem un increment progressiu del nombre d'hores lectives de l'assignatura en 
Secundària per a igualar la mitjana europea. 
 
Cinquè. Comunicar aquest acord al Parlament de Catalunya, al Congrés de Diputats i Diputades, 
al Ministeri d’Educació, Política Social i Esport de l’estat espanyol, al departament d’Educació 
de la Generalitat de Catalunya i a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació. 
 
La Declaració política va ser aprovada per setze  (16) vots a favor (12 PSC, 2 ERC i 2 ICV-
EUiA), quatre (4) en contra (3 PP i 1 CiU) i una (1) abstenció ( C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents - en aquest moment - a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

---------- 
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La Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, va assenyalar amb caràcter previ que s’havia fet una 
reformulació del punt segon de la part dispositiva de la Declaració Política relativa a l’Educació 
per la Ciutadania i els Drets Humans, indicant que al donar lectura de la mateixa, la llegiria tal 
com havia quedat redactada finalment. Seguidament la Sra. Blanco va donar lectura a dita 
declaració, que era el següent tenor literal 
 

“Segons el Comitè de Ministres el 16 d’octubre de 2002 “Preocupat pel nivell creixent 
d'apatia política i cívica, per la falta de confiança en les institucions democràtiques i per 
l'augment dels casos de corrupció, racisme, xenofòbia, nacionalisme agressiu, 
intolerància amb les minories, discriminació i exclusió social, que constitueixen greus 
amenaces per a la seguretat, l'estabilitat i el desenvolupament de les societats 
democràtiques”, fa una sèrie de recomanacions als estats membres sobre l’educació per 
a la ciutadania democràtica. 

 
Segons l’annex que presenta el Comitè recomana que es faci de l’educació per a la 
ciutadania democràtica un objecte prioritari de les polítiques i reformes educatives. 
L’objectiu d’aquesta formació és “fomentar els enfocaments i accions multidisciplinars 
que combinin l'educació cívica i política amb l'ensenyament de la història, la filosofia, 
les religions, les llengües, les ciències socials i totes les disciplines que tenen a veure 
amb aspectes ètics, polítics, socials, culturals o filosòfics en el seu propi contingut o en 
les opcions o conseqüències que impliquen per a una societat democràtica”. 

 
El naixement d’aquesta assignatura a Espanya, per tant, no és nou ni aïllat. A més, a 
Espanya amb l’arribada de la democràcia després de la dictadura militar, els 
professors/es d’ètica han anat defensant una educació basada en valors democràtics per 
tal d’afavorir la cohesió social. A més l’article 27.2 de la Constitució Espanyola 
argumenta que “L'educació tindrà per objecte el ple desenvolupament de la personalitat 
humana en el respecte als principis democràtics de convivència i als drets i llibertats 
fonamentals”. 

 
No obstant, certs sectors de l’estat espanyol que no han entès la importància d’aquesta 
assignatura han carregat contra aquesta defensant que és un intent d’introduir doctrina 
política i partidista així com una retallada de llibertats a les aules espanyoles. L’actitud 
de l’església ha estat particularment decepcionant i trista, el senyor Antonio Cañizares 
va comentar l’any 2007 que els col·legis religiosos que impartissin aquesta assignatura 
estarien “col·laborant amb el mal”. 

 
Segons el filòsof Fernando Savater el que succeeix “és un xoc amb la pretensió de 
l'Església Catòlica per a monopolitzar un lloc segur en l'educació, via valors”, 
l’assignatura suposa un exercici de llibertat per a l’alumnat.  

 
Recentment el Tribunal Suprem va decidir considerar que Educació per a la Ciutadania i 
els Drets Humans sigui una assignatura no objectable. El Tribunal considera que el 
contingut de l'assignatura no lesiona ni els drets dels pares ni el de les mares perquè els 
seus fills/es rebin la formació religiosa i moral que estigui d'acord amb les seves pròpies 
conviccions, respectant d’aquesta manera l’article 27.3 de la Constitució Espanyola. 

 
Per tot això, el Grup Municipal d'ICV-EUiA a l'Ajuntament de Gavà proposa al ple 
l'adopció dels següents 
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ACORDS 
 

PRIMER. Donar el nostre suport a l’assignatura d’Educació per la Ciutadania i els Drets 
Humans. 

 
SEGON. Que es posi en marxa una Comissió de Seguiment després de la implantació 
d’aquesta assignatura, amb uns mínims comuns de compliment del programa Mundial 
en drets Humans. 

 
TERCER. Reclamem la formació inicial i permanent del personal docent i defensem la 
necessitat d'incloure una assignatura obligatòria d'Educació en Drets Humans en totes 
les titulacions de Ciències de l'Educació i en el Màster de Formació per a Professorat de 
Secundària 

 
QUART. Reclamem un increment progressiu del nombre d'hores lectives de 
l'assignatura en Secundària per a igualar la mitjana europea. 

 
CINQUÈ. Comunicar aquest acord al Parlament de Catalunya, al Congrés de Diputats i 
Diputades, al Ministeri d’Educació, Política Social i Esport de l’estat espanyol, al 
departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i a la ciutadania de Gavà a través 
dels mitjans de comunicació” 

 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual, 
emprant la llengua castellana, va dir que a Ciutadans estaven compromesos amb una ciutadania 
plena i activa en la que cada individu podés exercir amb tota garantia com a subjecte civil i polític, 
i en aquest sentit, va dir que consideraven necessària la inclusió en l’ensenyament d’una formació 
per a la ciutadania que defugís de l’adoctrinament ideològic i sectari, fos del signe que fos, i que 
se centrés en el concepte de ciutadania. Així les coses, el Sr. Ibáñez va dir que el seu grup creia  
també que una educació basada en la tolerància, en el respecte a la pluralitat i en els valors 
recollits en la declaració universal de drets humans i la constitució, eren fonamentals pel 
desenvolupament del ciutadà, complementant-ho amb continguts específics sobre el funcionament 
del nostre sistema i institucions democràtiques, l’ordenament jurídic, laboral de la nostra societat. 
Com a partit constitucionalista que eren, i essent Ciutadans el nom  del partit i tenint com a lema 
que només els importaven les persones, s’entenia fàcilment que estessin a favor d’una assignatura 
com educació per a la ciutadania i els drets humans, però les diferències de continguts que ja es 
podien observar en funció de l’editorial de que es tractés, constituïa ja una primera mostra de la 
manipulació a la que es prestava una matèria tan sensible com aquesta assignatura. En aquest 
sentit, va dir el Sr. Ibáñez, considerava que sense una definició de continguts clara, precisa, i que 
gaudís del màxim consens possible, corria el risc d’ésser utilitzada per a un adoctrinament 
subjacent. A més d’aquestes consideracions, el Sr. Ibáñez va dir que el seu grup no estava d’acord 
amb alguns dels punts que es demanaven, ja que l’establiment del nombre d’hores lectives 
corresponia als organismes competents i no pas als partits polítics, la interferència dels quals 
moltes vegades podia acabar sent contraproduent. A més, tampoc es considerava necessària la 
creació d’una comissió de seguiment d’aquesta assignatura, i per això, va dir, la posició de 
Ciutadans seria la de l’abstenció. En qualsevol cas però, el Sr. Ibáñez va dir que volia fer una 
puntualització, si mes no curiosa, consistent en el fet de que en el propi text d’aquesta declaració 
s’apel·lava a la constitució, etc., però pel contrari, en el punt segon de la primera redacció a la que 
ara se’ns havia donat, s’havia evitat parlar de l’estat espanyol i d’una comissió nacional de 
seguiment, quedant ara reduït a una simple “comissió de seguiment després de la implantació”, 
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quan el cert era que en el primer document que se’ls havia facilitat, el que deia era que “el govern 
de l’estat espanyol posi en marxa una comissió nacional”, de la qual cosa es podia inferir que una 
“comissió nacional” o “l’estat espanyol” eren aparentment incompatibles, però això sí, després es 
podia apel·lar a l’article 27.2 de la Constitució per tal de donar suport a la declaració. 
 
 
De la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va dir que el seu grup s’havia 
abstingut en la votació que s’havia portat a terme en la comissió informativa, deixant prou clar que 
el posicionament definitiu es prendria en la sessió plenària, ja que considerava que en aquesta 
questió de les declaracions calia sempre un debat intens i coherent dins de cada formació política. 
Precisament per això,  va dir el Sr. Castellano, després d’haver fet un gran debat amb els assessors 
del grup de CiU a Gavà i també amb l’executiu local d’Unió Democràtica de Catalunya, que es 
reunien prèviament al ple,  van considerar que per sobre de la intrusió política, calia deixar les 
questions de la redacció, valoració i planificació en matèria d’educació en mans dels 
professionals, ja que de vegades podia semblar que amb assignatures com aquesta, 
intencionadament o no, es podia donar una imatge de que el que es pretenia era introduir el 
partidisme en l’educació, recalcant la necessitat d’allunyar la política en aquesta questió. Per altra 
banda, i respecte a l’anterior intervenció del Sr. Ibáñez, en la qual havia mostrat la seva sorpresa 
pel fet de que entre el primer i el segon document havien desaparegut les referències a l‘estat 
espanyol, el Sr. Castellano va dir que en el seu cas, el que el sorprenia era que entre el primer 
document i el segon no haguessin tret les referències a una suposada actitud decepcionant i trista 
de l’església, indicant en aquest sentit que l’actitud de l’església era una actitud lliure, que podia o 
no ser compartida, però que evidentment havia de ser coherent amb el que era el seu pensament. A 
la vegada, el Sr. Castellano va criticar també el fet que segons la declaració presentada, l’església 
volia monopolitzar un lloc segur en l’educació, assenyalant a aquests efectes que l’església es 
limitava a defensar el seu àmbit, i que lliurement, qui volia, assistia als seus centres educatius. 
Així mateix, el Sr. Castellano va dir que hi havien encara altres afirmacions en les qual no hi podia 
estar d’acord, però en tot cas, va recordar que CiU tenia els seus propis grups parlamentaris tant al 
Parlament de Catalunya com al Congrés dels Diputats, i que era en aquestes instàncies on calia 
estudiar i analitzar propostes com les que ara eren objecte de debat en aquest ple. Per això, com 
que el grup de CiU no podia recolzar la declaració política presentada, el Sr. Castellano va 
manifestar que el seu vot seria contrari a la mateixa.  
 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, el qual va indicar que 
contràriament al que era habitual en el seu grup, de no intervenir en la majoria de declaracions 
polítiques presentades al ple de l’ajuntament, en aquest cas, el cert era que en el nou text presentat 
no es fia cap referència ni al govern de l’Estat o de la Generalitat, i per tant, tot  semblava reduir-
se a una questió de suport o no a una assignatura, per bé que ja era prou conegut que el seu partit 
no li donava suport, i per tant, potser no pagava la pena entrar en masses disquisicions. Tot i amb 
això, el Sr. Llobet va dir que en la seva opinió, es podia haver defensat igualment el text de la 
declaració sense incloure els paràgrafs quart i cinquè, ja que entrar en dialèctiques en base a la 
defensa que en el seu cas pugui fer l’església catòlica o qualsevol altra religió, ja que no només 
l’església catòlica s’havia posicionat en contra d’aquesta assignatura, sinó també altres religions, 
assenyalant a aquests efectes , que dins del seu àmbit privat aquestes podien fer el que tinguessin 
per convenient, raó per la qual considerava que aquestes al·lusions eren sobreres. Així mateix, el 
Sr. Llobet va dir que pel que feia al nombre d’hores lectives, va dir que pensava que no era 
necessari augmentar-les, que ja n’hi havia prou amb el nombre d’hores existent. Finalment, el Sr. 
Llobet va manifestar que el seu grup votaria en contra de la declaració política. 
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Per la seva part la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, va dir que el seu grup votaria 
evidentment a favor de la declaració presentada, a la vegada que va dir que el seu grup estava a 
favor d’establir totes aquelles mesures i totes les accions necessàries per garantir la implantació i 
la formació del personal docent encarregat d’impartir aquesta matèria i del personal docent en 
general, si bé pel contrari va manifestar que el que no podia entendre mai era com una assignatura 
que pretenia formar ciutadans compromesos amb valors democràtics i que pretenia educar en un 
mínim comú ètic constitucional, i sobre la base de la Constitució espanyola i la declaració dels 
drets humans podia ser titllada per alguns sectors com d’adoctrinament polític, i que fins i tot, 
s’havia arribat a plantejar que era una assignatura objectable. Així les coses, la Sra. Sánchez va dir 
que mostrava la seva satisfacció pel pronunciament del Tribunal Suprem, que tancava aquesta 
polèmica i que retornava a la normalitat als centres educatius i també la tranquil·litat a les famílies. 
Així mateix, va dir també que volia fer un reconeixement públic a tota la comunitat educativa que 
havia defensat aquesta educació de la ciutadania en valors democràtics. Per últim, la Sra. Sánchez 
va dir que volia fer una petita referència a les observacions formulades pel grup de Ciutadans entre 
el primer i el segon document, indicant que simplement es tractava d’una modificació relativa 
referent a qui es considerava que tenia les competències en matèria d’educació, afegint que la 
Constitució i el propi Estatut establien quins eren els poders competents en matèria d’educació, 
insistint en que era aquesta l’explicació del canvi introduit, i no pas altres consideracions de caire 
polític. 
 
 
Finalment, va tornar a fer ús de la paraula la Sra. Emma Blanco, indicant que començaria per 
l’últim apunt que havia fet la Sra. Sánchez, assenyalant en aquest sentit que, efectivament, el canvi 
que s’havia fet anava en el sentit de que, en matèria de competències d’educació, a l’hora de fer el 
curricular hi havien moltes coses compartides entre les diferents administracions, pensant que 
podria recollir més l’esperit de la necessitat que s’ha de tenir a l’hora de programar aquesta 
assignatura. Així mateix la Sra. Blanco va dir que no l’havien sorprès alguns comentaris dels 
grups de Ciutadans, CiU i Popular, referent al que agradava o no agradava de les declaracions 
polítiques, aprofitant per dir que les declaracions no es feien a la carta, sinó que es tractava de 
declaracions que el seu grup polític defensava i que sempre que era possible es compartien amb 
altres grups polítics per tal de que el plenari es posicionés, i per tat, va dir la Sra. Blanco, els 
convidava a fer també declaracions polítiques i així arribar a acords amb les altres parts. D’altra 
banda, i respecte d’algun dels posicionaments que s’havien fet des de Ciutadans, va dir que 
compartien el tema del respecte a la pluralitat, als drets humans i als valors democràtics, per bé 
que això s’havia de materialitzar d’alguna manera, indicant en aquest sentit que ICV-EUiA 
pensava que era molt necessari que, com quan Ciutadans deia que el que calia era un programa de 
l’assignatura, el que es defensava era que el programa mínim, el programa unitari fos la declaració 
dels drets humans, com així constava en el punt segon respecte del programa mundial en dret 
humans. D’altra banda, i pel que feia a la posició de CiU respecte del paper de l’església, la Sra. 
Blanco va dir que l’opinió de l’església i de les diferents esglésies sempre era respectable, però 
quan es pretenia presionar a l’opinió publica o als polítics, era una equivocació, ja que l’opinió de 
les esglésies i de qualsevol confessió religiosa havia d’estar a les esglésies, mentre que l’educació 
havia d’estar a les escoles, havent-se de contemplar una educació en valors i  laica on hi tingués 
cabuda tothom, sinó una intromissió d’altres parcel·les en l’educació era fer partidisme i a més no 
acceptar les lleis democràtiques aprovades. Finalment, i pel que feia a la intervenció del grup 
popular, la Sra. Blanco va dir que ja sabien del cert el seu posicionament, ja que assegurant com 
assegurava aquest partit en altres àmbits que donarien suport a les iniciatives que adoptessin els 
pares que objectessin contra aquesta assignatura, per bé que el Tribunal suprem havia estat clar en 
aquest sentit, decidint que es tractava d’una assignatura no objectable, afegint que era una 
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assignatura més que a nivell europeu s’estava fent a altres països i que estava recomanada per la 
Comissió Europea que educar en ciutadania i educar en democràcia era també educar en llibertats 
personals i també en drets de ciutadania.        

 
---------- 

 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, quaranta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 
 
 


